
 

Αθήνα, 23 Μαίου 2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την κυρία Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων και Αθλητισµού 

 

Θέµα: Κατάρρευση της Τράπεζας Θεµάτων – επιπτώσεις, πολιτικές ευθύνες και ανάγκη 

επανεξέτασης του θεσµού 

 Την Τετάρτη 21 Μαΐου, κατά την έναρξη των ενδοσχολικών εξετάσεων, η πλατφόρµα της 

Τράπεζας Θεµάτων Διαβαθµισµένης Δυσκολίας κατέρρευσε, προκαλώντας σοβαρές αναταράξεις 

στη διεξαγωγή των εξετάσεων σε πολλά Λύκεια της χώρας. Σύµφωνα µε επίσηµες ανακοινώσεις, 

το πρόβληµα αποδόθηκε σε κυβερνοεπίθεση τύπου DDoS, ενώ η αποκατάσταση διήρκεσε 

περίπου δύο ώρες. 

 Η πρόσφατη αναβάθµιση της πλατφόρµας µε κόστος 595.200 ευρώ, απέτυχε να προλάβει 

τεχνικά προβλήµατα, θέτοντας ζήτηµα διαχειριστικής επάρκειας και ευθύνης. Ενώ, ακόµη και η 

πρόνοια του Υπουργείου  για παρουσία τεχνικού προσωπικού πριν την έναρξη των εξετάσεων, 

απέτυχε να αποτρέψει την κατάρρευση. 

 Όµως η κατάρρευση της Τράπεζας Θεµάτων δεν αποτελεί µεµονωµένο τεχνικό πρόβληµα. 

Αναδεικνύει τις ευρύτερες δοµικές, παιδαγωγικές και κοινωνικές ανεπάρκειες ενός µηχανισµού 

που, εδώ και χρόνια, συγκεντρώνει έντονη και τεκµηριωµένη κριτική από την εκπαιδευτική 

κοινότητα και επιστηµονικούς φορείς. 

 Η Έκθεση Εξωτερικής Αξιολόγησης της Τράπεζας Θεµάτων, η οποία εκπονήθηκε στο 

πλαίσιο του προγράµµατος ΠΕ4 του Ινστιτούτου Εκπαιδευτικής Πολιτικής (του επίσηµου 

επιστηµονικού συµβούλου του Υπουργείου Παιδείας για θέµατα εκπαιδευτικής πολιτικής)  

κατέγραψε σειρά σοβαρών προβληµάτων που παραµένουν, ως επί το πλείστον, άλυτα από τη 

διοίκηση του Υπουργείου. Συγκεκριµένα, η έκθεση επισηµαίνει ότι: 
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• Η εφαρµογή της Τράπεζας Θεµάτων αύξησε το άγχος και την ψυχολογική πίεση σε 

µαθητές και εκπαιδευτικούς, ιδιαίτερα σε κοινωνικά ευάλωτες οµάδες. 

• Παρατηρείται ενίσχυση της φροντιστηριακής εξάρτησης, υπονοµεύοντας τον ρόλο του 

δηµόσιου σχολείου. 

• Καταγράφεται ενίσχυση των µορφωτικών και κοινωνικών ανισοτήτων, λόγω απουσίας 

πρόνοιας για διαφορετικά µαθησιακά και κοινωνικοοικονοµικά προφίλ µαθητών. 

• Διαπιστώνεται έλλειψη τεχνικής υποστήριξης στις σχολικές µονάδες και ανεπαρκής 

εκπαίδευση των εκπαιδευτικών ως προς τη χρήση της πλατφόρµας. 

• Τονίζεται η ανάγκη ουσιαστικής ποιοτικής αναβάθµισης των θεµάτων ώστε να 

διασφαλίζεται η παιδαγωγική εγκυρότητα και ο βαθµός προσαρµογής στο Αναλυτικό 

Πρόγραµµα. 

Επειδή το Υπουργείο Παιδείας ουδέποτε έδωσε επίσηµη απάντηση για την τύχη των πορισµάτων 

της έκθεσης του ΙΕΠ, ούτε έχει ανακοινώσει συγκεκριµένες βελτιώσεις ή επανεξέταση της 

πολιτικής εφαρµογής του µέτρου. 

Επειδή και η Οµοσπονδία Λειτουργών Μέσης Εκπαίδευσης (ΟΛΜΕ) έχει εκφράσει 

επανειληµµένα την αντίθεσή της στην Τράπεζα Θεµάτων υπογραµµίζοντας ότι πρόκειται για 

µέτρο που εντείνει τις εκπαιδευτικές ανισότητες και επιβαρύνει  ψυχολογικά µαθητές και 

εκπαιδευτικούς. Όπως και πλήθος παιδαγωγών έχει  εκφράσει αντίστοιχες ενστάσεις και 

προειδοποιήσεις, επισηµαίνοντας ότι: 

• Η Τράπεζα Θεµάτων τυποποιεί τη γνώση και αποµακρύνει τη διδασκαλία από τη 

δηµιουργική και βιωµατική µάθηση. 

• Καθιστά το Λύκειο εξεταστικό προθάλαµο, υπονοµεύοντας τον παιδαγωγικό του 

χαρακτήρα. 

• Ακυρώνει τη µορφωτική αυτονοµία των εκπαιδευτικών. 

Ερωτάται η κυρία Υπουργός: 



1. Ποια είναι τα ακριβή αίτια της πρόσφατης κατάρρευσης της Τράπεζας Θεµάτων και ποια 

συγκεκριµένα µέτρα έχουν ληφθεί για την αποτροπή παρόµοιων περιστατικών στο µέλλον; 

2. Ποιο ήταν το περιεχόµενο της σύµβασης για την αναβάθµιση της πλατφόρµας και τι 

προέβλεπε για την ασφάλεια, τη λειτουργική επάρκεια και τα εναλλακτικά σενάρια 

αντιµετώπισης κρίσης; 

3. Υλοποιήθηκαν οι συστάσεις της Έκθεσης Εξωτερικής Αξιολόγησης του ΙΕΠ; Αν ναι, ποια 

µέτρα λήφθηκαν και µε τι αποτελέσµατα; 

4. Πραγµατοποιήθηκαν stress tests και τεχνικές δοκιµές αντοχής πριν την εφαρµογή των 

εξετάσεων; Υπήρξε εναλλακτικό σχέδιο (backup) σε περίπτωση τεχνικής κατάρρευσης; 

5. Υφίσταται µηχανισµός αξιολόγησης της εκπαιδευτικής αποτελεσµατικότητας και 

κοινωνικής επίπτωσης της Τράπεζας Θεµάτων; Αν ναι, τι έχει δείξει µέχρι σήµερα; 

6. Ποια µέτρα υποστήριξης προβλέπονται για τα σχολεία που πλήττονται περισσότερο από 

την εφαρµογή του µέτρου, ιδίως σε περιοχές µε χαµηλούς µορφωτικούς και 

κοινωνικοοικονοµικούς δείκτες; 

7. Προτίθεται το Υπουργείο να επανεξετάσει συνολικά τη λειτουργία και τη σκοπιµότητα της 

Τράπεζας Θεµάτων, µε βάση τις παιδαγωγικές, κοινωνικές και τεχνικές της ελλείψεις, 

όπως αυτές καταγράφονται τόσο στην εκπαιδευτική κοινότητα όσο και στις επίσηµες 

αξιολογήσεις του ΙΕΠ; 

Η ερωτούσα βουλευτής  

Μάλαµα Κυριακή 




